
 

 

 
 

Velkommen til generalforsamling for 2022 
 

23. februar 2023 

Sportium 



Dagsorden 
 

 

 

1. Valg af dirigent 

 
2. Formandens beretning 

 
3. Forelæggelse af regnskab 

 
4. Indkomne forslag 

a. Bestyrelsen fremsætter forslag om tilføjelse til vedtægternes § 3, ”Foreningens 

medlemmer”, nyt stk. 7 vedrørende kommerciel guidning, hvor Varde 

Sportsfiskerforening har lejet fiskeretten ved Varde Å-systemet (Forslaget er vedlagt 

denne dagsorden) 

 
b. Bestyrelsen fremsætter forslag til ændring af vedtægternes § 4, ”Medlemskategorier”, 

stk. 1 vedrørende kontingent for juniorer (Forslaget er vedlagt denne dagsorden) 

 
c. Medlem Timon Thimme fremsætter forslag om installation af elektronisk 

temperaturmåler (Forslaget er vedlagt denne dagsorden) 

 
d. Medlem Timon Thimme fremsætter forslag om udelukkende catch and release-fiskeri i 

Holme Å i 2023-2024-2025 (Forslaget er vedlagt denne dagsorden) 

 
• Forslagene blev sendt til medlemmerne via mail den 6. februar 2023 



Dagsorden 
 

 

 

 

5. Pause 

 
6. Valg af kasserer 

På valg er 

• Helge Højstrup Jensen (modtager genvalg for 1 år) 

 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

På valg er 

• Kurt Dam (modtager genvalg) 

• Jan Porsgaard (modtager genvalg) 

• Tommy Lykke Hansen (modtager ikke genvalg) 



Dagsorden 
 

 

 

8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen 

På valg er 

• Jakob Porsgaard (modtager genvalg) 

• Klaus Times Kristiansen (modtager genvalg) 

 
9. Valg af 1 revisor for 2 år 

På valg er 

• Søren Erichsen (modtager genvalg) 

 
10. Valg af revisorsuppleant 

På valg er 

• Ole Nørskov (modtager genvalg) 



Dagsorden 
 

 

 

11. Tildeling af Vandrefisken 

 
12. Kåring af årets fisk 

 
13. Udtrækning af præmier 

 
14. Eventuelt 



 

 

 
 
 

 

Formandens beretning 



 

 

 

Beretningen i hovedtræk 

 

 
• Udviklingen i medlemstallet i 2022 

• Udviklingen i leje/køb af fiskevand i 2022 

• Fiskeriet i 2022 

• Orientering om arbejdet i foreningens udvalg 

• VSF og Danmarks Sportsfiskerforbund 

• Hvad kigger vi ind i i 2023 – hvad tænker I om det? 



 

 

Tre positive nedslag fra året der gik… 

 
• Nedre Holme Å fik 10 nye gydebanker 

 
• Varde Sportsfiskerforening købte 900 meter fiskevand ved Varde Å 

 
• Ny juniorafdeling under etablering 

 
 



 

 

 



 

 

 

Medlemstallet i 2022 

 

 
• 11 færre medlemmer i 2022 

• I alt 711 medlemmer i 2022 

• 641 unge og seniorer på 18 år og derover (- 14) 

• 70 juniorer (+ 3) 



 

 

 

 

Udviklingen i leje/køb af fiskevand i 2022 



 

 

Leje af fiskeret på Nedre Holme Å 

• På nuværende tidspunkt har vi, i samarbejde med GSF, lejet fiskeretten for 2022-2023- 
2024 hos samtlige de lodsejere, vi har talt med – ingen har indtil videre sagt nej 

 
• Vi har på nuværende tidspunkt lejet ca. 10 km fiskevand fordelt på flere, længere og 

sammenhængende strækninger – I kan se dem på vores oversigtskort på VSF´s 
hjemmeside 

 
• Vi ser først og fremmest Holme Å som helhed som et vandløb med et stort gyde- og 

opvækstpotentiale – vi håber på attraktivt lystfiskeri på sigt 
 

Vær opmærksom på følgende igen i 2023: 
 
• Igen i år må der fiskes på Nedre Holme Å fra og med den 16. april, da det er fra den 

dato, der må hjemtages laks 

• På Starup Fiskeriforenings vand må der fiskes fra 1. marts – men laks må først 
hjemtages fra 16. april 

• Holme Å som helhed er stadig klassificeret som Laksevand B – og på alt 
Laksevand B må der samlet set udelukkende hjemtages i alt 5 laks i hele 
sæsonen. 

 

• Ikke salg af døgnkort på Nedre Holme Å i 2023 

 
Se på oversigtskortene på hjemmesiden hvor vi har lejet fiskeretten, hvor der må parkeres 
og hvordan man kommer til åen. 



 

 

VSF´s køb af jord ved Varde Å 

• VSF købte sidst i 2022 12 hektar frijord med 900 meter fiskevand ved 

Varde Å på Zone 1 

• Zone 1 Varde Å – Google My Maps 
 

https://www.google.com/maps/d/embed?mid=1iBra0Wazb2SML7Kx0s5-Gx_vikkGYim2&ll=55.62561854712444%2C8.50243403249265&z=16


Pres på fiskevandet 
 

 

 
 
 

 

Udfordringen: 

• Vi oplever i stigende omfang, at private opkøber 
fiskevand i Varde Å-systemet for derefter at 
opsige VSF´s lejeaftaler på de pågældende 
strækninger 

• Efterfølgende bliver fiskeriet på disse strækninger 
udelukkende tilgængeligt for ganske få personer 

• VSF mener, at det skal være muligt for alle at 
komme ud i naturen med en fiskestang i hånden 

• Dette skal ikke være forbeholdt dem med den 
største pengepung 



Pres på fiskevandet 
 

 

 
 

Det faktuelle udgangspunkt: 
 

• De store naturgenopretningsprojekter i Varde Å-systemet er 
finansieret af EU-midler, skatte-midler og fondsmidler – altså 
primært af den ”store, fælles kasse”, som vi alle har betalt til 

• Hertil kommer i tusindvis af timers frivilligt og foreningsdrevet 
vandplejearbejde, som er grundlaget for, at der overhovedet 
er noget at fiske efter i å-systemet 

• Politikerne havde ikke forestillet sig, at når projekterne var 
gennemført, så var det kun ganske få, der skulle have 
adgang til at færdes ved – og fiske i – Varde Å-systemet 

• Men det er den udvikling, vi står midt i 



Pres på fiskevandet 
 

 

 
 

 

Varde Å Sammenslutningens (VÅS) rolle 

• For at kunne fange og hjemtage laks i Varde Å-systemet, 
skal man være medlem af VÅS 

• Medlemmerne er lodsejerforeninger, enkeltlodsejere og 
lystfiskerforeninger 

• Fiskeristyrelsen tildeler årligt VÅS en laksekvote 

• Medlemmerne af VÅS fastlægger herefter, hvordan 
laksekvoten skal fordeles 

• Alt hvad der vedrører aftaler og vilkår vedrørende leje af 
fiskeret er udelukkende et anliggende mellem 
lodsejerne/lodsejerforeningerne og 
lystfiskerforeningerne. 



Pres på fiskevandet 
 

 

 

VSF´s udspil: 

• Forslag fra VSF før 2021-sæsonen: 

• Laksekvoten fordeles efter antal medlemmer i foreninger med begrænset medlemstal 
– medlemmerne i de reelt åbne foreninger fisker stadig på åben/solidarisk kvote 

• Forslaget faldt ikke i god jord hos foreningerne med begrænset medlemstal 

• Foreningerne med begrænset medlemstal foreslog fortsat åben/solidarisk kvote i 2021 – 
som så skulle bruges til dialog om et muligt, bedre samarbejde på tværs af VÅS 

• Det accepterede vi i VSF – vi vil gerne dialogen 

• Mange møder afholdt med fokus på at diskutere, hvad man kan – og ikke kan – med 
udgangspunkt i vedtægterne for VÅS. 

 
• Hurtigt enighed om, at det ikke gav mening, at vi prøvede at overbevise hinanden om 

vores forskellige opfattelser af, hvad de nuværende vedtægter for VÅS giver mulighed for. 
 

• Besluttede derfor, at både vi og modparten skulle bede vores advokater om deres juridiske 
vurdering med udgangspunkt i de forslag til vedtægtsændringer, vi gerne så godkendt af 
repræsentantskabet i VÅS. 

 
• For VSF´s og GSF´s vedkommende var det Danmarks Sportsfiskerforbunds advokat, der 

udarbejdede den juridiske vurdering af vores forslag. 



Pres på fiskevandet 
 

 

 
 
 

 

Den juridiske vurdering siger, at…: 

 
• stort set uanset hvordan vi forsøger at stramme op på vedtægterne for at få en 

fordeling af laksekvoten, der afspejler, hvem der har sikret, at der overhovedet er laks 

i Varde Å-systemet – så vil fordelingen give os det, der hedder ”en utilbørlig fordel”. 

Altså en fordel på andres bekostning. 

 
• de privatpersoner og foreninger, der opkøber fiskevand og opsiger vores lejeaftaler, jo 

ikke gør noget ulovligt – og de kan jo ikke ”gøre for”, at de ikke havde opkøbt 

fiskevandet på det tidspunkt, hvor det omfattende vandplejearbejde blev udført. 

 
• vi vil også få en utilbørlig fordel, hvis vi får skrevet ind i vedtægterne for VÅS, at man 

ved beslutning om model for fordeling af laksekvoten, herunder også tildelingen af 

laks, forud for sæsonen har 1 stemme pr. påbegyndt 100 medlemmer i foreningen. 



 

 

Pres på fiskevandet 

 
VSF´s bestyrelse respekterer den juridiske vurdering: 

 
• Fra starten af forhandlingerne om vedtægterne for VÅS, for et års tid siden, har vi sagt, at vi 

kommer til at respektere den juridiske vurdering fra advokaterne – uanset om den falder ud til 
vores eller modpartens fordel 

 
• Man kan langt hen ad vejen argumentere for, at den juridiske vurdering falder ud til modpartens 

fordel – og vi har ikke tænkt os at udfordre den juridiske vurdering yderligere i denne omgang 
 

• Vi har ikke lyst til at forsøge at gøre os klogere end advokaterne – og vi vil fortsat anbefale, at vi 
accepterer, at den juridiske ramme for VÅS er fastlagt og at vi så, i fællesskab med de andre 
medlemmer af VÅS, agerer konstruktivt indenfor denne ramme 

 
• Hvis I som medlemmer ser det anderledes, og I ikke synes, at vi i bestyrelsen har kæmpet hårdt 

nok for et andet resultat, så vil vi naturligvis respektere dette – og jeg tror, at jeg på vegne af alle 
i bestyrelsen kan sige, at der ikke er lim på bestyrelses-stolen hos nogle af os 

 

Tilbage står nu alt det, der handler om etik, moral og ordentlighed medlemmerne i mellem 
i VÅS – og vi ser frem til hvor langt, vi i fællesskab kan nå på den front. 



 

 

 

VSF har stadig stor opbakning fra lodsejerne 

• Vi går ind i 2023-sæsonen med adgang til godt 118 km fiskevand i 

Varde Å-systemet 

• Vi har 2 år tilbage af de 3-årige lejeaftaler for 2022-2023-2024 for 

Varde Å, Zone 1 (strækningen fra Nørholm til Ho Bugt) 
 

• Vi har 1 år tilbage af den 3-årig lejeaftale for 2021-2022-2023 med 

Hodde Lodsejerforening for Varde Å, Zone 2 (strækningen ved 

Hodde/Hessel) 

• Vi har indgået nye 1-årige aftaler Starup Fiskeriforening, Mølby-Eg 

Fiskeriforening og Ansager Fiskeriforening 



 

 

 

 

Fiskeriet i 2022 



 

 

 

 

Laks og havørreder – og øvrige fisk – i 2022 
 
 
 

Varde Å Systemet 

Resultat 2022 
2022 Alle fangster Hjemtaget Genudsat 

Aborre 23 0 23 

Bækørred 413 2 411 

Gedde 36 5 31 

Kildeørred 2 2 0 

Havørred 548 151 397 

Laks 1284 212 1072 

Grundling 1 0 1 

Regnbueørred 107 98 9 

Skrubbe 3 0 3 

Skalle 2 0 2 

Stalling 41 0 41 

 2460 470 1990 
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Udsætninger og fangster af laks i en årrække 
 

 

2013 29000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 117 448 565 

 41600 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2014 24000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 113 375 488 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2015 4000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 149 475 624 

 72000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2016 15000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 146 858 1004 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2017 15000 + 5000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 177 755 932 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2018 15000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 219 1485 1704 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2019 15000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 214 839 1053 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2020 15000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 250 724 974 

 50000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2021  

IHN 
1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 240 697 937 

 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

2022 55000 1 års Varde Å (Fedtfinneklippet) 212 1072 1284 

 70000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    

Ekstra/rest 6000 ½ års Varde Å (Fedtfinneklippet)    



 

 

 

 

Laks og havørreder med og uden fedtfinne i en årrække 
 
 
 
 
 

  2018 2019 2020 2021 2022 

Laks med fedtfinne (Naturlige) 62% 65% 71% 73% 72% 

Laks uden fedtfinne (Udsatte) 38% 35% 29% 23% 23% 

? Fedtfinne     4% 5% 

       

     2021 2022 

Havørred med fedtfinne 
(Naturlige) 

    
84% 

 
79% 

Havørred uden fedtfinne 
(Udsatte) 

    
9% 

 
12% 

? Fedtfinne     6% 9% 



 

 

 

 

Danmarks Center for Vildlaks (DCV) 
 

• DVC – en kompetent og afgørende spiller i forhold til at få de vestjyske laks tilbage i 
vandløbene 

• DCV er hårdt trængt rent økonomisk 
 

• I 2022 bidrog foreningerne i Varde Å Sammenslutningen samt Varde og Billund 
kommuner med i alt godt 300.000 kr. til DCV´s fortsatte drift på den korte bane – 
herunder 80.000 kr. fra VSF 

 

• Det er endnu ikke lykkes at få DCV på finansloven – eller at få yderligere finansiering 
fra fisketegnsmidlerne 

• Alle foreninger i VÅS er enige i, at det ikke er holdbart, hvis foreningerne og 
kommunerne skal finde ekstra penge i budgetterne, der kan redde DCV ét år ad 
gangen 

• Måske må DCV lukke – vi håber på en god løsning, inden det sker 



VSF´s udvalg i 2022 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

Opsynsudvalget 

Vandplejeudvalget 

Elfiskeudvalget 

Klækkeriudvalget 

Praktisk udvalg 

Juniorudvalget 

Arrangementudvalget 

Medieudvalget 

Klubhusudvalget 



VSF´s udvalg i 2022 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

• Tak til alle frivillige der gav en hånd 
med i 2022! 

• Vi ser gerne nye og yngre kræfter i 
udvalgene – sammen med de 
rutinerede kræfter, der altid stiller 
op, når der er brug for det 



VSF og Danmarks Sportsfiskerforbund 
 

 

 
 
 
 
 

 

• Varde Sportsfiskerforening har altid været medlem af Danmarks Sportsfiskerforbund 

– og det vil vi fortsat være 

• Forbundet er et vigtigt talerør ind i det landspolitiske system 

• Forbundet har blandt andet drøftet udfordringerne vedrørende øget privatisering af 

fiskeretten ved Varde Å-systemet med politikerne på Christiansborg 
 
 

 



Hvad kigger vi ind i i 2023 – og hvad tænker I om det? 
 

 

 
 
 
 
 
 

• Laksekvoten for 2023 

• Varde Å-kontingent / Varde Å-tegn? 

• Opdeling af laksekvoten i to eller tre kvoter hen over sæsonen? 

• Adfærd ved vandtemperatur på 18 grader og der over 
 



Adfærd ved vandtemperatur på 18 grader og der over 
 

 

 
 

Stop for fiskeri når vandtemperaturen når op på 18 grader 
Når vandtemperaturen i Varde Å-systemet når op på 18 grader, skal du indstille dit fiskeri. 

 
Dette gælder for alt fiskevand i Varde Å-systemet, som er lejet/ejet af lystfiskerforeninger og private konsortier m.v., og/eller som 
er ejet af lodsejere. 

 

Du skal indstille dit fiskeri, fordi en vandtemperatur på 18 grader eller mere er livskritisk for laksefisk, der har været kroget og som 
skal genudsættes. 

 
Det er dit personlige ansvar, som medlem, døgnkortfisker, gæst eller lodsejer, at sætte dig ind i vandtemperaturen, inden du starter 
dit fiskeri – og som nævnt må du ikke fiske, hvis den er nået op på 18 grader. 

 
Vurderer Varde Å Sammenslutningen, at vandtemperaturen vil være over 18 grader i en længere periode, kan sammenslutningen 
lukke åen, eller udvalgte zoner i å-systemet, for alt fiskeri i en periode. Dette vil blive meddelt på VSF’s og GSF´s hjemmesider samt 
på Facebook, hvor det også vil blive meddelt, hvornår der igen må fiskes. 

 
Der er link til vandtemperaturer på både Varde Sportsfiskerforenings (VSF´s) og Grindsted Sportsfiskerforenings (GSF´s) 
hjemmesider. 

 

VSF´s temperaturmåler omfatter Zone 1 og 2, mens GSF´s omfatter zonerne 3, 4, 5, og 6. 



 

 

 

 
 
 

Tak for indsatsen, opbakningen og 
samarbejdet i 2022 

 

Varde Sportsfiskerforening… 
 

…en åben forening for alle der har lyst til gode 
naturoplevelser med en fiskestang i hånden! 



 

 

 

 

Der er nu åbent for bemærkninger og spørgsmål til 
beretningen, som i hovedtræk omfattede… 

 

• Udviklingen i medlemstallet i 2022 

• Udviklingen i leje/køb af fiskevand i 2022 

• Fiskeriet i 2022 

• Orientering om arbejdet i foreningens udvalg 

• VSF og Danmarks Sportsfiskerforbund 

• Hvad kigger vi ind i i 2023 – hvad tænker I om det? 



 

 

 
 
 

 

Forelæggelse af regnskab 



 

 

 
 
 

Der er nu åbent for bemærkninger og spørgsmål til 
regnskabet 

 
 
 

 



Dagsorden 
 

 

 
 

4. Indkomne forslag 

 
a. Bestyrelsen fremsætter forslag om tilføjelse til vedtægternes § 3, ”Foreningens 

medlemmer”, nyt stk. 7 vedrørende kommerciel guidning, hvor Varde 

Sportsfiskerforening har lejet fiskeretten ved Varde Å-systemet (Forslaget var 

vedlagt den udsendte dagsorden) 

 
b. Bestyrelsen fremsætter forslag til ændring af vedtægternes § 4, 

”Medlemskategorier”, stk. 1 vedrørende kontingent for juniorer (Forslaget var 

vedlagt den udsendte dagsorden) 

 
c. Medlem Timon Thimme fremsætter forslag om installation af elektronisk 

temperaturmåler (Forslaget var vedlagt den udsendte dagsorden) 

 
d. Medlem Timon Thimme fremsætter forslag om udelukkende catch and release- 

fiskeri i Holme Å i 2023-2024-2025 (Forslaget var vedlagt den udsendte 

dagsorden) 



Dagsorden 
 

 

 

4. Indkomne forslag 

4. a – Bestyrelsen foreslår tilføjelse til vedtægterne for Varde Sportsfiskerforening 

 
§ 3 Foreningens medlemmer – Forslag til nyt stk. 7: 

”Stk. 7. Udnyttelse af foreningens fiskevand i privat, kommercielt øjemed, som f.eks. guidede fisketure, kurser eller lignende er som 

udgangspunkt ikke tilladt. Bestyrelsen kan give dispensation til et arrangement, men ønsker som udgangspunkt, at det skal foregå i 

foreningens regi. Ansøgning om dispensation skal indsendes skriftligt til bestyrelsen”. 

 
Det nuværende stk. 7 bliver herefter til stk. 8. 

 
Begrundelse for forslaget: 

Bestyrelsen er bekendt med, at der af både danske og udenlandske privatpersoner/forretningsfolk arrangeres guidede ture i Varde Å- 

systemet mod relativ høj betaling – primært med fokus på laksefiskeriet. 

 
De guidede ture foregår i vid udstrækning på de dele af Varde Å-systemet, hvor Varde Sportsfiskerforening har lejet fiskeretten – og 

da det ikke fremgår af vores lejeaftaler med lodsejerne, at der kan afholdes privat, kommercielt orienteret guiding på lodsejernes 

arealer, ønsker bestyrelsen indarbejdet i foreningens vedtægter, at denne aktivitet ikke er tilladt. 

 
Den foreslåede formulering af forslaget er identisk med den formulering, Grindsted Sportsfiskerforening allerede har i deres 

vedtægter – dette giver god mening, da Varde Sportsfiskerforening og Grindsted Sportsfiskerforening på flere strækninger i å- 

systemet har lejet fiskeretten i fællesskab. 

 
Forslaget er formuleret, så det tydeligt fremgår, at det er den private og kommercielt betingede guiding, der ikke skal være tilladt. 

 
Med forslaget vil bestyrelsen stadig have mulighed for, i hvert enkelt tilfælde, at dispensere fra bestemmelsen, hvis bestyrelsen 

vurderer, at f.eks. rundvisning ved de strækninger ved Varde Å-systemet, hvor foreningen har lejet fiskeretten, foregår på en måde, 

der ikke fremstår som privat og kommercielt betinget. På samme måde kan bestyrelsen dispensere i forhold til eksempelvis kurser og 

uddannelse, der afholdes af eksempelvis Danmarks Sportsfiskerforbund og/eller Varde Sportsfiskerforening m. fl., hvor aktiviteterne 

er naturligt knyttet til å-systemet. 



Dagsorden 
 

 

 

4. Indkomne forslag 

4. b – Bestyrelsen foreslår ændring i vedtægterne for Varde Sportsfiskerforening 

 
Nuværende ordlyd: 

§ 4 Medlemskategorier, stk. 1: 

”Stk. 1. Foreningens medlemmer opdeles således: Unge og seniorer (18 år og derover) betaler fuldt kontingent. Juniorer (til og med 

17 år) betaler nedsat kontingent. Æresmedlemmer og førstegangsjuniorer er kontingentfrie.”. 

 
Forslag til ny ordlyd: 

§ 4 Medlemskategorier, stk. 1: 

”Stk. 1. Foreningens medlemmer opdeles således: Unge og seniorer (18 år og derover) betaler fuldt kontingent. Juniorer (til og med 

17 år) betaler nedsat kontingent. Æresmedlemmer er kontingentfrie. Førstegangsjuniorer, bosiddende i Varde Kommune, er 

kontingentfrie.”. 

 
Begrundelse for forslaget: 

Ordningen med kontingentfrihed for førstegangsjuniorer var oprindeligt tænkt som et tiltag, hvor nærområdets børn kunne gøres 

interesserede i lystfiskeri, uden at det skulle koste dem noget det første år. 

 
Imidlertid er udviklingen den, at lystfiskerforeninger arrangerer ture til Varde Å-systemet, herunder ture for foreningernes 

juniorafdelinger, hvor juniorerne så typisk indmeldes i Varde Sportsfiskerforening som førstegangsjuniorer, der så kan fiske gratis det 

første år. 

 
Det er bestyrelsens oplevelse, at disse juniorer i vid udstrækning allerede er ”drevne” og dygtige lystfiskere, som naturligvis stadig er 

velkomne, hvor Varde Sportsfiskerforening har lejet fiskeretten. Men det er bestyrelsens indstilling, at når der er tale om juniorer 

bosiddende og tilknyttet lystfiskerforeninger udenfor Varde Kommune, så skal disse fremadrettet betale det til enhver tid gældende 

juniorkontingent i Varde Sportsfiskerforening. 



Dagsorden 
 

 

 

4. Indkomne forslag 

4. c – Timon Thimme foreslår installation af elektronisk temperaturmåler 

 
Medlem af Varde Sportsfiskerforening, Timon Thimme fremsætter følgende forslag til behandling på den ordinære generalforsamling 

for 2022 den 23. februar 2023: 

 
Forslag til VSF om at installere en elektronisk temperaturmåler, der automatisk logger temperaturen op på VSF´s hjemmeside, så det 

der fremgår, om zone 1 og zone 2 er lukket for fiskeri iht. temperaturen. 

 
Fiskeriet i åen vil lukke, når temperaturen når 18 grader og vil først igen åbne, når temperaturen er faldet til 16,5 grader. 

 
Begrundelse for overstående: 

Risikoen for at temperaturen på en og samme dag vil stige fra 16,5 grad og op til 18 grader eller derover er lille. Grænsen på 16,5 

grad er sat for at undgå, at åen vil kunne genåbne, f.eks. om morgenen, for at få timer efter at lukke igen og for at undgå at risikere, 

at evt. landede og genudsatte fisk (laks+ørred) ikke bliver udsat for temperaturer over 18 grader få timer efter en evt. genudsætning, 

da fiskens krop her endnu ikke har restitueret fra fighten og der vil være en øget risiko for øget dødelighed deraf. 

 
Den elektroniske temperatur-logger vil også fritage bestyrelsen for det løbende arbejde, der er med at måle temperaturen i åen samt 
åbne og lukke fiskeriet, da det vil ske automatisk og være tilgængelig for alle på VSF´s hjemmeside. Dette vil også eliminere enhver 

form for tvivl og diskussion om, hvor vidt fiskeriet er åbent eller lukket samt om, hvornår det igen vil åbne. 

 
Bestyrelse vil stadig have mandat til at erklære fiskeriet åbent eller lukket, hvad end årsagen måtte være, udenom det elektroniske 

system, men vil selvfølgelig også fremgå på hjemmesiden, hvis dette skulle ske. 



Bestyrelsens holdning til forslaget 
 

 

 

Som nævnt i min beretning, så drøfter vi i VÅS er en fælles tilgang til fiskestop, når vandtemperaturen i 

Varde Å-systemet når de 18 grader, som er den livskritiske temperatur for laksen i forhold til at overleve en 

genudsætning efter fight med en lystfisker. 

 
Alle medlemmer i VÅS er enige i den tilgang, der fremgår af planchen (læses op). 

 
Og som det ser ud lige nu, beslutter vi denne tilgang på generalforsamlingen i VÅS i marts måned. 

 
På bestyrelsens vegne vil jeg derfor anbefale, at I stemmer nej til Timon Thimmes forslag. 

Når vandtemperaturen i Varde Å-systemet når op på 18 grader, skal du indstille dit fiskeri. 

Dette gælder for alt fiskevand i Varde Å-systemet, som er lejet/ejet af lystfiskerforeninger og private 

konsortier m.v., og/eller som er ejet af lodsejere. 

 
Du skal indstille dit fiskeri, fordi en vandtemperatur på 18 grader eller mere er livskritisk for laksefisk, der har 

været kroget og som skal genudsættes. 

 
Det er dit personlige ansvar, som medlem, døgnkortfisker, gæst eller lodsejer, at sætte dig ind i 

vandtemperaturen, inden du starter dit fiskeri – og som nævnt må du ikke fiske, hvis den er nået op på 18 

grader. 

 
Vurderer Varde Å Sammenslutningen, at vandtemperaturen vil være over 18 grader i en længere periode, 
kan sammenslutningen lukke åen, eller udvalgte zoner i å-systemet, for alt fiskeri i en periode. Dette vil blive 

meddelt på VSF’s og GSF´s hjemmesider samt på Facebook, hvor det også vil blive meddelt, hvornår der 



Bestyrelsens holdning til forslaget 
 

 

igen må fiskes. 



Dagsorden 
 

 

 
 
 
 
 
 

4. Indkomne forslag 

4. d – Timon Thimme foreslår udelukkende catch and release-fiskeri i Holme Å i 2023-2024-2025 

 
Medlem af Varde Sportsfiskerforening, Timon Thimme fremsætter følgende forslag til behandling på den ordinære 

generalforsamling for 2022 den 23. februar 2023: 

 
Forslag til VSF om at beskytte laksen i den nyåbnede Holme Å i 3 år (2023-2025) og derved kun tillade catch and 

release-fiskeri i Holme Å i denne periode. 

 
Begrundelse for overstående: 

Forslaget skal styrke og være med til at ”kick-starte” bestanden i Holme Å ved at optimere antallet af gydefisk og 

dermed optimere chancen for maksimal succes ved gydningerne de kommende 3 år. 

Forslaget vil ikke påvirke nogen negativt, da alle ligesom tidligere vil have mulighed for at fange en ”kvotelaks” i 

den øvrige del af vandsystemet, f.eks. i hovedløbet af Varde Å. 



Dagsorden 
 

 

 
 
 
 
 
 

 

5. Pause 



Dagsorden 
 

 

 
 
 
 

6. Valg af kasserer 

På valg er 

• Helge Højstrup Jensen (modtager valg for 1 år) 



Dagsorden 
 

 

 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

På valg er 

• Kurt Dam (modtager genvalg) 

• Jan Porsgaard (modtager genvalg) 

• Tommy Lykke Hansen(modtager ikke genvalg) 

 
8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen 

På valg er 

• Jakob Porsgaard (modtager genvalg) 

• Klaus Times Kristiansen (modtager genvalg) 

 
9. Valg af 1 revisor for 2 år 

På valg er 

• Søren Erichsen (modtager genvalg) 

 
10. Valg af revisorsuppleant 

På valg er 

• Ole Nørskov (modtager genvalg) 



Dagsorden 
 

 

 
 

11. Tildeling af Vandrefisken 



 

 

 
 

 

Modtager af Vandrefisken 
2022 

 
 
 

 
Carl Ager 



 

 

Dagsorden 

 

12. Kåring af årets fisk 



Årets fisk 2022 – Senior 
 

 

 

 

• Laks 
 

• 118 cm / 16,0 kg 
 

• Fanget i Varde Å på Zone 1 

den 1. maj 2022 af Søren 

Porsgaard 



Årets fisk 2022 – Junior 
 

 

 

 

• Laks 
 

• 62 cm / 2,3 kg 
 

• Fanget i Varde Å på Zone 1 

den 10. september 2022 af 

Mads Tranberg 



 

 

Dagsorden 
 

13. Udtrækning af præmier 

 
14. Eventuelt 

 


